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Sprevádzali nás veľmi kvalitní  
a skúsení odborníci na dané té- 
my – psychológovia a ďalší odbor-

níci, ktorí sa prevencii a riešeniu bez-
pečnosti detí venujú dlhodobo nielen 
na lokálnej, ale tiež na národnej a me- 
dzinárodnej úrovni v partnerských 
organizáciách. 

Psychologičky nám priblížili nielen  
problémy a nástrahy, ktorým musia 
čeliť deti a súčasní mladí ľudia hlavne 
na internete. Dostali sme mnoho odpo-
ručení, ako s nimi riešiť prevenciu,  
a tiež, kde hľadať odbornú pomoc  

(pri kyberšikane, sebapoškodzovaní,  
šikane, samovražedných úmysloch, 
vzťahových problémoch, pri strate  
blízkeho človeka a pri mnohých iných 
situáciách). Napríklad v on-line svete, 
blízkom mladým súčasníkom, môžu 
nájsť pomoc cez čet, videohovor,  
e-mail, alebo aj osobne v dostup-
ných kluboch vo všetkých krajských 
mestách. 

V súčasnosti je táto dostupná a bez-
platná služba prvej psychologickej 
pomoci deťom úžasnou pomocou nie-
len mladým a deťom, ale aj rodičom  
a pracovníkom s mládežou.

Veľkým prínosom bol aj náš skúse- 
ný odborník v oblasti psychológie  

Bezpečnosť detí  
v Klube Pathfinder
Ján Šolc (Malý strom Yan), vedúci Klubu Pathfinder v SR

Počas víkendu uprostred  
apríla sa zišlo cez 60 vodcov 
a pracovníkov s deťmi a mlá-
dežou na Liptove, aby hľadali 
cesty na vytváranie bezpeč-
ného prostredia pre deti  
a mládež v Klube Pathfinder. 
Toto stretnutie sme nazvali 
Konferencia o šikane, násilí, 
hraniciach a bezpečnom  
prostredí.

pathfinder



advent 6/2023 • 43

sexuality mladých Vlado Korpáš,  
ktorý sa venuje nielen odborným 
posudkom, ale aj priamej práci s mla-
dými delikventmi v oblastiach, ktoré 
sme počas víkendu otvárali. Vlado  
má vodcovské skúšky v Klube Path- 
finder, vďaka čomu nám zrozumiteľ-
ným a praktickým spôsobom odo- 
vzdal odborné informácie, ktoré  
budú pre nás istotne cenným podkla-
dom pri prevencii a riešení ťažkých 
tráum. 

Juraj Lizák, dlhoročný vedúci skau-
tingu, bývalý riaditeľ skautingu a te- 
rajší riaditeľ Rady mládeže SR, nám 
spolu so svojou spolupracovníčkou 
Líviou priniesol cenné skúsenosti  
a rady pri hľadaní riešení v tejto oblasti 
a v aplikácii etického kódexu v našej 
službe. A keďže obaja slúžia v part- 
nerskej organizácii s rovnakými hod-
notami a zameraním, prakticky  
a interaktívne nám mohli ukázať spô-
soby, ktorými sa dajú riešiť mnohé 
situácie. Tiež to, ako sa im dá pred- 
chádzať v oblasti hraníc bezpečnosti, 
ako zavádzať do praxe preventívne 
opatrenia, ako riešiť nerovné vzťahy, 
čomu sa vyvarovať, ako riešiť tresty, 
ponižovanie v našich táboroch,  
na víkendovkách, výpravách alebo  
pri pravidelnej systematickej  
činnosti. 

V dnešnej dobe je veľmi potrebné, 
aby sme si s pokorou priznali, že témy 
ako šikana, sexuálne obťažovanie, aké-
koľvek násilie a podobne sa týkajú aj 
našej služby v Klube Pathfinder. Sme 
veľmi vďační 
za cenné rady 
a hľadanie rie-
šení nielen pri 
prevencii, ale 
aj pri vzniknu-
tých traumách 
a poškode- 
niach nielen  
v budúcnosti, 
súčasnosti, ale 
aj v minulosti.

Túžime byť 
dôveryhodní, 
aj keď vieme, 
že môžeme 
len elimino-
vať mnohé zranenia na duši. Ale práve 
preto sa uskutočnila táto konferencia. 
Chceme sa učiť a posúvať dopredu,  
aby sme vytvárali otvorené a zároveň 
bezpečné prostredie a vzťahy pri spre-
vádzaní deti a mladých ľudí, ktorí sú 
nám zverení. 

Ďakujeme za vašu dôveru a podporu. 

V dnešnej dobe je 
potrebné si s poko-
rou priznať, že 
témy ako šikana, 
sexuálne obťažo-
vanie, akékoľvek 
násilie a podobne 
sa týkajú aj našej 
služby v Klube 
Pathfinder.


